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One of the world's most ruthless warriors, Chinggis Khan conquered nearly all of Asia in
the twelfth and thirteenth centuries, transforming the scattered and impoverished
Mongols into an exceptionally proud and powerful nation. In this riveting and
thoroughly researched portrait, Japan's celebrated epic novelist drives at the root of
the khan's great desires and insatiable appetite for supremacy. Beginning with his birth
in 1162, The Blue Wolf follows the crucial alliances that led to Chinggis Khan's great
campaigns in North China, Bukhara, and Samarkand, as well as the state of Khorazm.
The khan was obsessed with his ancestry, not knowing whether he was the descendent
of the blue wolf (mythical progenitor of the Mongols and the noble Borjigin line) or
merely the bastard son of a Merkid tribesman. For Inoue Yasushi, Chinggis's ancestral
anxiety lies at the center of his relentless push for empire. He struggled with his
paternity as intensely as he fought his battles, and his victories stood as proof that the
brave warrior was a true Mongol. The question of paternity also formed the largest
wedge between Chinggis and his eldest son, Jochi, a boy born in captivity and of
similarly questionable heritage. Hailed for its sophistication and rich imagining of a
remote world, The Blue Wolf puts a human cast on a legendary force that changed Asia
and the world.
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书评

因为到了额尔古纳河边，看了成吉思汗的祖居地的风光环境，对蒙古的兴起有了直接感
性认识，再看此书，感受就变得很深了。 于是干脆就把书给扫了。
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大家到新浪爱问资料去搜一下，txt版本的。 扫校延续的一周时间。  
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-----------------------------
诃额伦的咆哮： 陈德文译本：
成吉思汗啊，你想叫我掏出干瘪的乳房来吗？你想叫我把你吮吸过的和合撒儿吮吸过的
两只乳房再掏出来看看吗？你曾经杀死了弟弟别克帖儿，你现在还想杀死合撒儿吗？你
是咬胞衣的狗，冲下山崖的合卜阑，你是忍不得怒气的狮子，吞噬生灵的蟒蛇，你是俯
...  

-----------------------------
看巴森版《成吉思汗》前,拜读了这本学校图书馆里的书。虽为历史小说却兼具了豪侠
演义版的紧凑氛围和鲜明刻画。其引力之强，继而三日嚼尽，由此同时爱上了元史和日
产历史小说。
过后观看连续剧《成吉思汗》，顿觉编剧思路似乎皆来自《苍狼》，崇敬之心愈发强烈
，进...  

-----------------------------

-----------------------------
我看的译本名字就叫一代天骄~
细节记不清了，井上靖的小说都很值得收藏，迟早要买回来的~最好能够买到那个旧版
。
井上靖写了那么多关于中国的书，如此的细致深刻，真让人怀疑日本人有时候比中国人
还更了解自己。  

-----------------------------
成吉思汗，这个名字在欧洲文化中意味着野蛮残忍扫荡一切。在中国，尤其清末反而成
了英雄，一来他消灭清朝祖先的金国又无侵略汉人的宋朝，二来他让西方闻其名色变打
造无双的帝国。是以，反清志士纷纷推崇之。
可是在一衣带水的倭国却也对其顶礼膜拜。近来读了倭国历史小说名...  

-----------------------------
说实在的虽然比较崇拜井上靖可对此书一直无感觉，也许是因为白描的地方太多有的场
面太略的缘故吧。不过不管怎么说也比今年日本拍的那部电影好太多了……  
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